
Referat af skolebestyrelsesmøde 11. oktober i Bindslev kl. 19-21 - personalerummet 

Mødeleder: Anette Afbud fra: Mette Bech og Pia Ejstrup Øvrige deltagere: Michelle Vinther og Louise Høholt 

 Emne  Hvem Hvad skal vi udrette?  

 

Forbere-

delse/ 

proces 

Tid Referat 

1. Generelle 

orienteringer 

Lars   15 Der er besluttet en central organisationsændring, hvor BFU-
området slås sammen med arbejdsmarkedsområdet og 
borgerservice, så det bliver under én forvaltning. I samme 
omgang er det besluttet, at der skal etableres én 
”driftsøkonomisk enhed” på hver forvaltning. Denne enhed 
skal inden længe stå for al bogføring, hvilket betyder, at vi 
ikke længere skal have opgaven hos vores sekretærer. Der 
mangler fortsat at blive aftalt nye procedurer vedr. opgaven.  
Det er også besluttet, at de administrative ledere skal 
tilbringe ca. 1 dag om ugen på rådhuset i den 
driftsøkonomiske enhed; formentligt gældende fra 1. januar.  
 
Kort info om potentielt initiativ vedr. fritiden/aftenerne for de 
unge i Sindal. 
 
Salget af forarbejdet mad i boden i Sindal forløber godt.  
 
Nyt folkeskoleudspil præsenteret i dag af regeringen. Lars 
orienterer ved senere lejlighed om essensen af forslagene. 
Men et af elementerne indbefatter, at skolebestyrelsen skal 
inddrages i skoleudviklingssamtaler.  
 

2. Tema vedr. 

underretninger 

MIchelle, 

Louise og 

Lars 

På baggrund af ønske fra bestyrelsen 

sættes temaet ”underretninger” på 

dagsorden.  

Louise Høholt og Michelle Vinther 

deltager i punktet, hvor vi komme 

ind på regler, lovgivning, typer af 

underretninger, børnelinealen m.v. 

 50 Michelle og Louise orienterede bredt om vores forpligtelser 
og redskaber i forbindelse med forskellige typer af 
underretninger.  
 
Bestyrelsen spurgte ind og fik en indsigt i gældende praksis og 
lovgivning på området.  



Inden mødet kan bestyrelsen med 

fordele læse disse links: 

Hjørring - Underretning 

(alldialogue.dk) 

Handlevejledning-for-vold-og-

overgreb-rettet-version.pdf 

(alldialogue.dk) 

Målet med punktet er, at 

bestyrelsen for en viden og 

orientering om området.  

3. Elev- og 

klassetal og 

foreløbig 

orientering om 

budget 24 

Lars   20 Det samlede elevtal i Sindal Skolecenter er faldet med 64 
elever. Desuden er der en klasse færre.  
Dette får betydning for tildelingen af ressourcer i 2024.  
Lars og resten af lederteamet er gået i gang med at se på 
udmøntningen af det interne budget på baggrund af 
tildelingen af midler til 2024.  
Både MED-udvalg og skolebestyrelse præsenteres for et 
foreløbigt bud på internt budget, når vi når til hhv. november 
og december.  
 

4. Høring vedr. 

struktur-

analysen 

Anette BFU har sendt høringsmateriale og -

brev.  

Bestyrelsen har mulighed for at lave 

en udtalelse. 

Bestyrelsen kommer med input til 

Anette, som udarbejder forslag til 

svar til BFU-udvalget 

 20 Input fra bestyrelsen: 

• Anerkende processen omkring strukturanalysen. Der 
er blevet lyttet.  

 

• Svært – hvis ikke umuligt – at skære mere på 
almenområdet.  

 

• Når nu, at byrådet havde besluttet en besparelse, så 
er det fair nok, at serviceniveauet på Hjørringskolen 
nærmes harmoniseres med tilsvarende tilbud i andre 
kommuner.  

 

https://formidlinghjoerring.alldialogue.dk/p-162-0-1.php
https://formidlinghjoerring.alldialogue.dk/p-162-0-1.php
https://formidlinghjoerring.alldialogue.dk/res/Handlevejledning-for-vold-og-overgreb-rettet-version.pdf
https://formidlinghjoerring.alldialogue.dk/res/Handlevejledning-for-vold-og-overgreb-rettet-version.pdf
https://formidlinghjoerring.alldialogue.dk/res/Handlevejledning-for-vold-og-overgreb-rettet-version.pdf


 

• Det vurderes fornuftigt at sætte undervisningstiden 
ned for en del af Hjørringskolens elever. Godt at 
specialeleverne får lidt mindre undervisningstid.  

 

• Den del af forslaget, der handler om en anden 
tildelingsmodel vil – alt andet lige – komme til at virke 
som en rammebesparelse for Hjørringskolen. Denne 
model kender vi udmærket på almenområdet.  

 
Anette og Lars udarbejder et udkast til høringssvar, som 
sendes rundt i bestyrelsen, inden det endelige skal sendes d. 
26. oktober.  
 
 

5. Evt.    10  


